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DRAMATICNO SVE JE VISE ONIH KOJI BOLJI ZIVOT TRAZE U INOSTRANSTVU

Nema nam spasa:
iz Srbije godišnje
ode 32.000 Ijudi!
Posebnoje
zabrinjavajuće što
Srbiju svake godine
napusti 700
visokoobrazovanih

tekst: IVANA ŽIGIĆ

Svake godine više od
32.000 ljudi ode iz Srbi-

je u potrazi za poslom ili
radi usavršavanja, poka-
zuju podaci Republičkog
zavoda za statistiku (RZS).

Posebno je zabrinjavajuće
što Srbiju svake godine na-
pusti 700 visokobrazovanih.
Time, praktično, dobijamo
bolju obrazovnu strukturu
među onima koji su otišli u
inostranstvo nego među
onima koji su ostali.
Krive su i stranke

- Napadnuti smo sa dve
strane: nemamo dovoljnu
reprodukciju za obnavljanje
stanovništa, a odlaze oni ko-
ji nose tu reprodukciju, ali i
ekonomski prosperitet, pa
će to za zemlju poput naše
biti izuzetno veliki izazov u
narednom periodu - upozo-
rava Vladimir Nikitović, de-
mograf.

Najveći broj diplomaca
odlazi sa završenim ekono-
mskim, medicinskim, sto-
matološkim ili elektrotehni-
čkim fakultetom.- Svakako da to ima nega-
tivne implikacije na ekono-
mskom, demografskom i in-

telektualnom nivou u Srbiji.
To je veliki gubitak - ocenju-
je Snežana Lakčević iz RZS-a.

Najveći broj naših građa-
na odlazi u Nemačku, a sle-
di Austrija (svake godine u
tu zemlju ode više od 4.000
ljudi), na trećem mestu je
Slovenija, slede Italija, Ame-
rika, Švajcarska, Australiia...

Da se u narednim godina-
ma očekuje još veći odliv
mozgova, smatra ekonomi-

sta Mladen Kovacevic, clan
Akademije ekonomskih
nauka.- Ako znamo da će broj
ljudi koji ostaju bez posla da
se poveća u naredne dve go-
dine zbog rešavanja statusa
oko 500 preduzeća, može se
očekivati i pogoršanje situa-
cije kada je u pitanju odla-

: t

zak naših ljudi u inostran-
stvo. Takođe, teško je vero-
vati da može brzo da se pre-
vazide apsurd da se ljudi još
zapošljavaju po partijskoj
podobVnosti, a ne po struč-
nosti, te ogroman broj mla-
dih ljudi veruje da uopšte
nisu važne njihova obrazo-
vanost i stručnost i onda tr-
buhom za kruhom odlaze u
beli svet - objašnjava Kova-
čević.

„Nije tako opasno"
Naš sagovornik upozora-

va da nam preti opasnost da
ostanemo bez dovoljnog
broja stručnjaka:- Lekari, recimo, sada vrlo
često odlaze, pa će nam biti
veliki problem što za četiri-
pet godina možemo da do-
demo u situaciju da nema-
mo dovoljno specijalista.
Bugarska, na primer, ima
moderne sale za operacije,
ali nema lekare-specijaliste
koji bi operisali. I nama preti
ta opasnost.

S druge strane, sociolog
Neven Cvetićanin ne veruje
da će nam stručnjaci odlaziti
u tolikom broju da bi ugrozi-
li srpsku ekonomiju.- Kod nas ima dosta neza-
poslenih ljudi sa diplomom
fakulteta, te ne verujem da
će doći do problema da nam
zafale stručnjaci, osim mo-
žda kod zanimanja poput
anesteziologa ili nekih teh-
nička zanimanja, koja su
specifična u svetu - navodi
Cvetićanin i dodaje da je naš
problem u strukturi kadro-
va, pošto imamo dosta me-
nadžera, ekonomista, prav-
nika, a manjka nam tako-
zvana tehnička inteligencija.

Gde Srbi
najviše odlaze

1.NEMACKA 4. ITALIJA
2. AUSTRIJA 5. AMERIKA
3. SLOVENIJA 6. ŠVAJCAR5KA

U naredne dve go-
dine povećaće se
broj Ijudi koji će
ostati bez posla i to
je nova pretnja za
masovni odlazak
Mlađen Kovačević, ekonomista

ANKETA DA Ll STE RAZMIŠUALI O ODLASKU U INOSTRANSTVO?

Ljiljana Cajic,
ekonomista
menadžer

- Razmišljala
sam ijošrazmi-
šljamdaodem,a
najveći razlog za to je što veru-
jem da je tamo negde lepše i jed-
nostavnije za život. Ne poznajem
nikoga u inostranstvu, ali ,,ko-
pam" po internetu kako bih ne-
što našla. Nezaposlena sam već
šest godina i gubim svaku nadu.

Milan
Mileusnić,
rndnik

- Kada bi mi
neko ponudio
kartu i mogućnost
da pobegnem odavde, odmah
bih prihvatio. U Evropu ili Ame-
riku, nije važno, samo dase
izvučem iz ove teške ekonom-
ske situacije. Pokušao sam više
puta preko različitih firmi, ali
za sada, nažalost, nisam uspeo.

Tatjana Jakšić,
trgovac

- Nisam oti-
šlazbogporodi-
ce u inostranstvo,
ali bi h to volela i ranije sam
pravila neke planove. Sadao
tom putu više razmišljam zbog
sina koji će uskoro otići kod ro-
đaka u Nemačku ili Švedsku.
Nadam seda ćeuspetijer ovde
ne vidim perspektivu za njega.

Dimitrije
Spasić, student

- Ukoliko ne t
budem mogao da
na legalan način,
nakon studija i završenog faku-
Iteta, pronađem posao u struci,
naravno da ću pokušati da
odem preko. Za sada nemam
ništau planu,jersam tekprva
godina, ali iskreno se nadam da
ću imati priliku da ostanem.
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